
Referat	41.	KUR	møde	24.09.2019,	Odense	

Tilstede:	Elisabeth,	Susanne,	Dorthe,	MeCe,	Pernille,	Arne.	Aska	via	Skype.	

Referent:	Arne	

1	Opvarmning	og	valg	af	referent.	Godkendelse	af	referat	fra	sidst.	Almen	
orientering:	

Godkendelse	af	referat	40.	KUR	møde.		

AnsæCelser:	Samtalerne	i	alle	3	uddannelsesregioner	nu	holdt	i	samme	uge.	Der	var	i	alle	regioner	
let	flere	ansøgere	end	sOllinger.	DrøPelse	af	sværhedsgrad	af	cases.	Pernille	foreslår,	at	man	kunne	
holde	samtalerne	på	sygehuse	for	at	kunne	få	opOmal	billedkvalitet	på	diagnosOske	skærm.	MeCe:	
Kun	ansøgere,	som	ansæCelsesudvalget	betragter	som	egnet	og	kvalificeret	skal	prioriteres.		

EAB:	Yngre	læge	uden	for	specialet	må	stemme	med	i	prioriteringen.	Sekretær	fra	VUS	kan	give	
feedback	om	samarbejde	i	ansæCelsesudvalget,	hvis	der	er	problemer.		

Aska:	Der	findes	kurser	via	lægeforeningen	for	yngre	læger	i	andre	fag	om	deltagelse	i	
ansæCelsesudvalg.	

Uddannelsesproblemer:		

Dorthe:	1	hoveduddannelseslæge	måCe	stoppe	pga.	sygefravær	og	kompetenceproblemer	i	3.	år.	
Subspecialisering	kan	føre	Ol,	at	man	ikke	opdager	hurOgere,	hvis	en	uddannelseslæge	har	
problemer.		

Arne:	Henviser	Ol	studie	fra	AU	om	prædiktorer	for	uhensigtsmæssige	uddannelsesforløb.	DrøPelse	
om	især	Ph.d.	har	sommeOder	aYtude	problem.		

Aska:	Vejledere	kunne	rådgive	Ph.d.er	om	det.	

2.	lægeprognose	og	kommende	dimensioneringsplan:	

EAB	oplyser,	at	der	skal	udarbejdes	ny	prognose	om	dimensionering	2021-25.	

Susanne:	Øgning	af	uddannelsessOllinger	kan	være	vanskelig.	

EAB:	Usikkerheder	i	vurdering	af	behov	pga.	pensioneringer	og	kunsOg	intelligens.	

Arne:	Flere	sygehuse	har	allerede	Odligere	meldt	Olbage,	at	deres	uddannelseskapacitet	er	nået.	

Pernille:	Antal	speciallæger	per	uddannelseslæge	er	skævt	i	nogle	afdelinger.	

MeCe	og	Arne:	Beskrivende	radiografer	har	begrænset	medicinsk	viden	og	må	kunne	trække	på	
eksperOse	fra	speciallæger.	Læger	kan	kun	vurdere	og	hjælpe	med	deres	eksperOse,	hvis	de	har	



Olstrækkelig	erfaring	med	muskuloskeletal	radiologi.	Kan	ældre	radiologer	holdes	længere	i	
arbejde,	hvis	de	fik	mere	flexible	Oder?	

Konklusion:	Vi	afventer	hørings	materiale.	

3.	Hvornår	skal	AI	i	målbeskrivelse?	

EAB:	På	delkursusledermøde	drøPet.	Kursus	fysik	og	radiobiologi	vil	bruge	1	Ome	på	emnet	i	næste	
år.	

Arne:	Der	er	forskellige	niveauer	af	AI,	som	kan	strække	sig	fra	automaOske	rekonstrukOoner	Ol	
deep	learning.	

Konklusion:	Behandles	om	1	år	igen.	

4.	Når	hoveduddannelseslægen	har	Ph.d.,	hvad	så	med	Oden	de	andre	har	Ol	
forskningstræning?	

MeCe:	FortsæCelse	af	forskningsakOvitet	bruger	Od.	

Konklusion:	Der	er	enighed	i	gruppen	om	Ph.d.	ikke	fører	Ol	at	man	har	ret	Ol	ekstra	Od	Ol	
forskning,	og	Oden	Ol	forskningstrænings	forløb	inddrages	Ol	klinisk	uddannelsesOd.	

5.	Fælles	360	graders	feedback	for	introdukOonssOlling	og	hoveduddannelse	i	Syd	og	
Øst:	Erfaringer	og	status.	

MeCe	fortæller,	at	det	er	afprøvet	nu	som	papir	version	i	region	Syd	og	ser	ud	Ol	at	fungere.	
Specificering	af	vejledningen	Ol	360	graders	feedback,	Ops	fra	de	andre	medlemmer.	

6.	Resultat	af	pilotprojekt	UL	konkreOserings	liste	på	Rigshospitalet.	

Dorthe:	Har	kun	fået	1	besvarelse	af	spørgeskema	om	brug	af	listen.	

7.	Status	på	kurser	i	abdominal	UL	for	introlæger.	

EAB:	Cames	vil	lave	graOs	kurser	for	introlæger	i	Øst	(2	dage).	Udbredelse	Ol	de	andre	regioner?	

Konklusion:	De	andre	regioner	arbejder	også	på	mulighed	af	UL	simulaOons	kurser,	men	er	ikke	så	
langt	endnu.	

8.	Fokus	på	ledelse	i	hoveduddannelsen.	



DRS	spørger:	Hvordan	får	vi	ledelse	i	uddannelsen?	”Radiologisk		ledelse”.		

DrøPelse	i	gruppen.	

Konklusion:	EAB	svarer,	at	det	er	regional	forankret.	Regionerne	Olbyder	ledelseskurser.	

9.	UKYL	-	hvordan	går	det?	

I	Aalborg	findes	fælles	UKYL	kursus.	

OUH,	RH	og	AUH	har	UKYL	netværk.		

10.	Hjemmeside.	

Susanne:	FortsæCer	med	at	vedligeholde	uddannelseshjemmesiden.	Enkelte	links	fungerer	ikke.	
Susanne	vil	kontakte	MarOn	for	hjælp.	

11.	Udvalgets	sammensætning.	

EAB:	Dorthe	bilver	afløser	som	hovedkursusleder.	

Medlemmerne	fortsæCer.	

Aska	finder	en	suppleant	i	FYR	midt.	

12.	Næste	møde:	

17.12.19	i	Odense.	

Emne:	Høringssvar	Ol	dimensionering.	

13.	Evt:	

EAB	orienterer:	616	kandidater	per	halvår	fra	universiteter.	

Sundhedsstyrelsen	vil	ikke	registrere	opslåede	og	besaCe	introsOllinger	mere.	

Hvordan	sikrer	vi,	at	introsOllinger	bliver	opslået	og	besat?	DrøPelse	i	gruppen.	

Bekymring	om	antal	introsOllinger	i	radiologi	i	AUH	(1	per	år).	

Sundhedsstyrelsen	har	nedsat	arbejdsgruppe	om	fremOdens	lægelige	videreuddannelse,	som	skal	
arbejde	Ol	midt	2020.	



Aska:	FYR:	Tværregional	kontakt	fungerer	ikke.	FYR	Øst	er	kontaktet.	FYR	Syd	har	ikke	svaret	endnu.	
Aska	vil	kontakte	UKYL	i	OUH	og	RH	mhp.	korrekte	kontaktdata	af	FYR.	


